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Športová kynológia je kynologická disciplína Športového charakteru, ktorej 
účastníkom je psovod so svojím psom. jej účelom nie je výcvik psa priamo pre 
služobné práce, ale pre dosahovanie Športových úspechov. používa podobné 
výcvikové metódy ako služobná kynológia. tejto zaujímavej činnosti sa popri 
vyučovaniu dejepisu a občianskej výchovy vo voľnom čase venuje aj naŠa pani 
učiteľka mgr. nikola lacková.

Kedy ste sa začali zaujímať o kynológiu?
Neverila by som, že sa niekedy budem 

venovať kynológii. Od malička som mala 
psíkov veľmi rada a snívala som o jednom 
vlastnom, ale mamka mi ho nedovolila. 
Keď som doštudovala, nadišiel čas splniť 
si svoj sen. Chcela som huskyho, ale keď 
mi prišli prvé fotky nemeckého ovčiaka, 
ktorý bol v Nemecku, neodolala som. Po 
piatich mesiacoch, keď pes začal rásť a 
spolu s ním aj jeho neposlušnosť, vede-

la som, že sa začnem venovať kynológii.

Koľko psov máte momentálne a ako sa 
volajú?

Mám dvoch. Nemecký ovčiak sa volá 
Neptun. Meno dostal ešte v Nemecku a 
nechcela som mu ho meniť. Je to netypic-
ké meno a ľudia si ho všelijako mýlia. Na-
príklad nepovedia Neptun, ale Pluto. Suč-
ke Abbey som vybrala meno ja. U psov sa 
prvý vrh suky musí volať na a, a keďže sa

mi žiadne meno na toto začiatočné písme-
no nepáčilo, vybrala som si  Abbey,  ktoré sa 
síce píše s písmenom a, ale vyslovuje sa e.

Trvalo vám dlho, nájsť si k nim cestu 
a vycvičiť si ich tak, aby vás počúvali?

S Neptunom to bolo náročnejšie, ale s 
mojou sučkou to bola láska na prvý po-
hľad. Spomedzi desiatich spiacich šte-
niatok sa jedine ona zobudila a prišla ku 
mne. Jednoducho si ma vybrala sama. 
Keďže je to sučka, viac počúva ako pes.

Ako hodnotíte svoje prvé tréningy? 
Jedným slovom náročné. Športová ky-

nológia je o troch hlavných disciplínach: 
stopa, poslušnosť a obrana. Spĺňať všetky 
tri kritériá bola pre mňa ako pre začia-
točníka veľká výzva. Natrafila som však 
na veľmi dobrých a nápomocných ľudí, 
ktorí ma po tejto ceste sprevádzali. Hlav-
ne v stopách, ktoré sa neskôr stali mojou 
obľúbenou disciplínou. Každým dňom 
a každým tréningom nám to išlo lepšie.

Ako ste sa spoznali s ľuďmi, ktorí vám 
pomohli s kynológiou?

Bolo to na výcviku v Ruských Pe-
kľanoch. Sú to väčšinou vicemajstri, 
respektíve majstri sveta, ktorí zvláda-
jú tieto disciplíny na vysokej úrovni. 
Natrafila som na veľmi dobrú trénerku, 
ktorá so mnou cvičí poslušnosť. Učila 
ma od samého začiatku a ukazovala mi, 
ako to správne robiť. V kynológií som 
sa naučila jednu zásadnú vec: „Nedá 
sa ísť na každého psa rovnakou metó-
dou, pretože každý je originálny a iný.”

Je potrebné cvičiť často? Ako vyzerá 
taký tréning?

Tréning musí byť v týždni rozdelený. 
Poslušnosť by sa mala trénovať každý 

deň a obrana aspoň raz, dvakrát týžden-
ne. Týmto disciplínam by bolo ideálne 
venovať sa aj dvakrát do dňa. Mám však 
aj pracovné povinnosti súvisiace so ško-
lou a tomu sa musím prispôsobiť. Snažím 
sa venovať výcviku minimálne päťkrát do 
týždňa. Cez leto je to náročnejšie, lebo 
stopovať by sa v teple nemalo. Treba cho-
diť na tréning skoro ráno alebo až večer.

Sú tréningy náročné aj pre vás? 
Je to náročné. Som v tom ešte stále za-

čiatočník, robím chyby a pes ich robí so 
mnou. Toho je obzvlášť náročné od is-
tých chýb odnaučiť. Kynológia je aj o 
prispôsobovaní sa psovoda psovi. No je 
to pre mňa osobne veľmi veľký relax. 
Nerobím to pre zárobok, ale pre radosť.

     P
STOPA
     S
     L
     U
     Š
     N
     OBRANA
     S
    Ť

6363  



6564 64 6565

Mali ste v kynológii tzv. slabé 
chvíľky, keď ste to chceli vzdať?

Zo začiatku pri prvom psovi to bola na-
ozaj ťažká situácia. Povedala som si, že 
už stačí, že to ďalej nepôjde. Keďže sa 
môj pes rozhodol byť dominantným, pri 
obranách mi dal naozaj zabrať. Nakoniec 
som sa však nevzdala. A to aj vďaka dob-
rým a skúseným kynológom, od ktorých 
sa učím a za ktorých som veľmi vďačná.

Kynológia je šport a v športe sa stávajú aj 
nehody a zranenia. Stalo sa vám či psovi 
niečo vážne počas cvičenia/súťaženia? 

Okrem nejakých modrín alebo škraban-
cov sa mne ani Abbey zatiaľ nič nestalo, 
ale Neptunovi už áno. Mal torziu žalúdka, 
čo je veľmi nebezpečná choroba. Pri takej-
to chorobe môže byť pes do niekoľkých 
hodín mŕtvy. Ide o odtrhnutie žalúdka, 
ktoré môže nastať vtedy, keď sa napríklad 
pes nažerie, napije vody po tréningu... Pri 
takýchto veľkých plemenách je veľmi 
veľa príčin torzie. My sme to však zistili 

včas. Riziko úmrtia pretrváva aj po operá-
cii. Niektorým psom je potrebné vybrať aj 
slezinu, no v našom prípade to, našťastie, 
nebolo potrebné. Musím povedať, že je 
to bojovník, lebo ju úspešne prekonal. 

Aké úspechy ste doposiaľ dosiahli?
Abbey je ešte mladá, preto sme na žiad-

nych súťažiach neboli. Aktuálnym cieľom 
je zložiť základné skúšky podľa medziná-
rodného skúšobného poriadku BHVT a 
IGP 1.  Neptun má už najvyššiu skúšku 
IGP 3 a s ním som dosiahla úplne najväčší 
úspech, preteky na majstrovstvách sveta. 
Tohto roku sme boli v Heľpe, kde sme 
skončili na 12. mieste z 29 psov. Budúce 
ciele si budujem aj s Abbey, s ktorou by 
som chcela ísť na väčšie preteky v stopách.

Ak sa teda do budúcnosti chcete za-
čať venovať kynológii, nezabúdaj-
te, že to nie je iba o troch poveloch: 
Sadni! Ľahni! Otoč sa! Je to v prvom 
rade o veľkej disciplíne a vytrvalosti. 

Kristína PáKristína Pásztorovásztorová
foto:Nikolfoto:Nikola Lackováa Lacková64 65 65 

Kristína Pásztorová
foto: Archív GKM
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